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REVISTA PRESEI 

 

 Execuţia bugetară pe primele şase luni s-a încheiat cu un deficit de 19,96 mld. lei, 1,94% 

din PIB 

Execuţia bugetului general consolidat, conform datelor operative de execuţie, s-a încheiat pe 

primele şase luni ale anului 2019 cu un deficit de 19,96 miliarde de lei, respectiv 1,94% din PIB, 

informează Ministerul Finanţelor. 

Veniturile bugetului general consolidat, sunt în sumă de 148,6 miliarde lei, reprezentând 14,4% 

din PIB, comparativ cu 14% din PIB în aceeaşi perioadă a anului 2018. Procentual, veniturile au 

fost cu 12,6% mai mari, în termeni nominali, faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. 

Se înregistrează creşteri, comparativ cu aceeaşi perioadă a anului precedent, în cazul încasărilor 

din venituri nefiscale (+28,1%), contribuţii de asigurări (+17,1%), TVA (+12,6%), accize 

(+7,5%). Încasările din contribuţiile de asigurări au fost influenţate de creşterea efectivului de 

salariaţi din economie, a câştigului salarial mediu brut, a salariului minim pe economie, dar şi de 

condiţiile legislative noi privind transferul contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina 

angajatului, reglementate prin OUG nr. 79/2017, iar veniturile din TVA au crescut cu 12,6% faţă 

de realizările aceleiaşi perioade a anului 2018, ajungând la o valoare de 30,14 miliarde lei. 

De asemenea, încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 7,2%. 

S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii şi venit cu 5,2% pe fondul 

reducerii, începând cu 1 ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, măsură 

care s-a reflectat în încasări începând cu luna februarie 2018. 

Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 7,6 miliarde lei. 

Cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 168,6 miliarde lei, cu 14,7% mai mari 

faţă aceeaşi perioadă a anului precedent. 

Cheltuielile de personal sunt cu 23,4% mai mari faţă de cele realizate în primele şase luni ale 

anului 2018, creşterea fiind determinată de majorările salariale acordate în temeiul Legii cadru 

nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 

Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 13,4% faţă de primele şase luni ale anului 

precedent. Creşteri semnificative se înregistrează atât la bugetul fondului naţional unic de 

asigurări sociale de sănătate, dar şi la bugetul de stat. 
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Se înregistrează de asemenea creşterea cheltuielilor cu dobânzile cu 9,7%. 

Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent cu 11,4%, 

fiind influenţate, în principal, de majorarea punctului de pensie cu 10% de la 1 iulie 2018, 

ajungând de la 1.000 lei la 1.100 lei, de creşterea nivelului îndemnizaţiei sociale pentru 

pensionari de la 520 lei la 640 lei. 

Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente 

programelor de dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 12,3 miliarde lei, cu 

3,2 miliarde mai mult faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Teodorovici: Rectificarea bugetară va fi aprobată luni. Şedinţa CSAT pentru aviz a fost 

întârziată 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a declarat, la finalul şedinţei de Guvern, că rectificarea 

bugetară este programtă pentru a fi adoptată de Executiv luni, motivând amânarea faţă de data de 

31 iulie de faptul că avizul CSAT a fost dat cu întârziere. 

"31 iulie a fost termenul iniţial propus pentru această rectificare. Şedinţa CSAT a fost puţin mai 

întârziată, nu comentez de ce, fapt pentru care s-a amânat implicit şi data la care această 

rectificare va fi pe masa Guvernului. Ca dată este planificată data de 5 august, luni. Astăzi, cel 

târziu mâine dimineaţă la prima oră, o să punem pe site şi rectificarea bugetară şi ordonanţa de 

măsuri pe care le-am propus spre discuţie, analiză şi Giuvernului, care se vor aproba la pachet", a 

declarat ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici după şedinţa de luni Executivului. 

Legat de informaţia că Guvernul va tăia bani de la anumite ministere, ministrul Finanţelor a 

replicat: "Ministerul de Finanţe nu taie fonduri, pentru că nu avem acest atribut legal. Eventual 

poate fi discuţia de relocări de fonduri dar fiecare ministru în parte va veni în faţa 

dumneavoastră. Eu o să prezint chestiunile macro şi după aceea colegii mei pe fiecare domeniu 

în parte vă va explica vizavi de fondurile pe care le au la dispoziţie, stadiul de execuţie al 

acestora". 

Totodată, referitor la acuzaţiile ALDE privind tăierile bugetare de la ministerele Educaţiei, 

Transporturi, Sănătate dar şi de la investiţii, Eugen Teodorovici a spus: "Tot timpul am îmbinat 

cele două curente stânga şi dreapta şi atunci cu siguranţă nu poate reproşa chiar nimeni tăierea de 

la investiţii, sunt un adept al investiţiilor şi sprijin. Nu am tăiat de la investiţii. Noi am luat în 

calcul execuţia la momentul la care se face rectificarea bugetară, nu vor să zic aşa blocaje sau 

nici un fel de sincopă în a deconta facturile venite pe investiţi. Despre supărare nu există am 

văzut şi aici o ştire că ne-am certat şi nu mă cert cu nimeni". 
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Consiliul Suprem de Apărare al Ţării a avizat în şedinţa de marţi propunerile de rectificare 

bugetară pentru instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale, în anul 2019, potrivit 

unui comunicat emis de Administraţia Prezidenţială după şedinţa Consiliului. 

Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu a spus că există nemulţumiri în rândul partidului său în 

legătură cu faptul că, la rectificarea bugetară, sumele pentru ministerele Educaţiei, Sănătate şi 

Transporturi, precum şi cele pentru investiţii au fost reduse. 

Pe de altă parte, Tăriceanu a criticat majorarea cu peste jumătate de miliard la bugetele SRI, SIE 

şi STS. 

Liderii PSD-ALDE au discuta luni într-o şedinţă a coaliţiei de guvernare despre aspecte legate de 

rectificarea bugetară, însă ALDE a ieşit la fel de nemulţumit după întâlnire. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul pregătește măsuri extrem de dure: se scumpesc sucurile, țigările, dar și 

concedieri în aparatul central 

Majorarea accizei la ţigarete, reducerea numărului de posturi de secretari de stat în ministere, 

eliminarea sporului pentru condiţii grele şi vătămătoare, taxarea pensiilor care nu se bazează pe 

contributivitate, se numără printre măsurile ce vor fi incluse într-o Ordonanţă de Guvern ce 

urmează a fi discutată luni de Executiv, potrivit unor surse oficiale. 

Astfel, în ceea ce priveşte acciza la ţigarete, această se va majora, începând din septembrie, de la 

483,74 lei/1.000 de ţigarete, la 503,97 lei/1.000 de ţigarete. 

 

"Avem în vedere introducerea măsurii din septembrie. Este o compatibilizare cu o directivă 

europeană. Trebuie adoptată până la finele anului. Impactul va fi de 159 milioane lei în 4 luni", 

au precizat sursele citate. 

 

Prin OUG menţionată se are în vedere şi reducerea cu 50% a posturilor de secretari de stat la 

nivelul ministerelor şi a cabinetelor acestora. 

 

"Toate ministerele vor trebui să îşi refacă Hotărârea de Guvern de organizare şi funcţionare. De 

la data publicării în Monitorul Oficial a OUG, vor avea termen să vină cu HG pentru reducerea 

schemei cam în 30 de zile", au mai spus sursele. 
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Ele au subliniat că, în prezent, există o normativă ce reglementează doar funcţiile publice, şi 

prevede ca funcţiile de conducere să reprezinte maximum 12% din posturile de execuţie, 

minimum 25 de posturi pentru o direcţie etc, şi aceasta va fi extinsă la toate instituţiile, deoarece 

există cazuri de director cu trei subordonaţi. 

 

Posturile vacante din sectorul bugetar vor fi blocate (cu excepţia Sănătăţii, Educaţiei, Poliţiei), 

iar sporul de 15% din salariul de bază pentru condiţii grele şi vătămătoare va fi abrogat. 

 

"Sporul nu va fi tăiat la medici, profesori, magistraţi, poliţişti. Pentru aceştia se transformă în 

sumă fixă, dar va fi nevoie de discuţii cu sindicatele", au precizat sursele citate. 

 

În ceea ce priveşte taxarea pensiilor speciale, se lucrează la definitivarea formei finale. Varianta 

este în prezent: sub 2.000 de lei impozit zero, peste 2.000 lei impozit 10%, între 7.000 de lei şi 

10.000 de lei impozit de 30% pe suma care depăşeşte 7.000 de lei şi de 900 lei plus 50% pentru 

ceea ce depăşeşte suma de 10.000 de lei. 

 

Sursele citate au dat un exemplu de calcul în cazul unei pensii speciale de 18.500 lei: 2.000 de lei 

plafon lunar neimpozabil conform Codului fiscal, rezultă 16.500 lei suma luată în calcul. 

Impozitul pe venitul din pensie 16.500X10=1.650 lei. Taxa va fi de 900+50%X(16.850 - 

10.000)=4.325 lei. 

 

Cea mai mare pensie este în prezent de 74.219 lei, în Argeş. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Măsuri fiscale de stingere a datoriilor de peste un milion de lei. Condiţiile impuse de 

Guvern  

Noi măsuri fiscale pentru a ajuta datornicii să îşi plătească restanţele de peste un milion de lei au 

fost adoptate în şedinţa de Guvern. Printre măsuri se află şi plata eşalonată a obligaţiilor 

bugetare, conversia în acţiuni a obligaţiilor, stingerea restanţelor prin darea în plată a unor 

imobile. 

Măsuri fiscale de stingere a datoriilor de peste un milion de lei. Condiţiile impuse de Guvern 

Conform proiectul, măsurile vizează persoanele fizice sau juridice cu datorii de peste un milion 

de lei şi posibilitatea ca, în 6 luni, debitorul să opteze pentru restructarea financiară şi să 

pregătească un plan de restructurare elaborat de către un expert independent. 
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Măsuri: plata eşalonată a obligaţiilor bugetare, conversia în acţiuni a obligaţiilor, stingerea 

restanţelor prin darea în plată a unor imobile.La acestea se adaugă anularea unor obligaţii 

bugetare principale în proporţie de maxim 50%, din totalul acestora, funcţie de capacitatea 

financiară de plată a debitorului. 

Proiectul mai prevede amânarea la plată a accesoriilor datorate de contribuabili în vederea 

anulării dacă planul de restructurare se finalizează cu succes. 

Condiţiile pentru a beneficia de măsurile fiscale: 

a) până la 15 decembrie 2019 debitorul trebuie să achite : 

- obligaţiile bugetare cu termene de plată între 1 ianuarie - 15 decembrie 2019, 

- obligaţiile bugetare principale şi accesorii reprezentând ajutor de stat de recuperat, 

- obligaţiile bugetare stabilite de alte organe, precum şi amenzile transmise spre recuperare 

ANAF, după notificarea ANAF privind intenţia de restructurare; 

b) în primul an al înlesnirii debitorul trebuie să achite obligaţiile bugetare scadente în perioada 1 

decembrie 2019 şi data comunicării deciziei de înlesnire la plată; 

c) în al doilea an al înlesnirii la plată, debitorul trebuie să achite cel puţin 10% din cuantumul 

obligaţiilor bugetare care fac obiectul înlesnirii la plată; 

c) din al treilea an şi până la finalizarea înlesnirii la plată, debitorul trebuie să achite restul 

obligaţiilor bugetare care fac obiectul înlesnirii la plată, proporţional cu anii pentru care a fost 

acordată înlesnirea la plată; 

d) plata eşalonată a obligaţiilor bugetare restante în termenul maxim de 10 ani şi plata 

obligaţiilor curente pe 2019; 

Există şi câteva condiţii suplimentare: 

- pentru anularea a maxim 30% din obligaţiile bugetare principale – debitorul trebuie să achite 

5% din cuantumul obligaţiilor eşalonate până la 15 decembrie 2019; 

- pentru anularea a între 30% - 40% din obligaţiile bugetare principale - debitorul trebuie să 

achite 10% din cuantumul obligaţiilor eşalonate până la 15 decembrie 2019; 

- pentru anularea a între 40% - 50% din obligaţiile bugetare principale - debitorul trebuie să 

achite 15% din cuantumul obligaţiilor eşalonate până la 15 decembrie 2019. 

Pentru datoriile mai mari de un milion de lei, este instituit un regim de supraveghere a 

debitorului cu privire la implementarea măsurilor incluse în planul de restructurare, inclusiv a 

măsurilor de restructurare a obligaţiilor bugetare. 
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De asemenea, este suspendată executarea silită pe perioada derulării planului de restructurare. 

Pot beneficia de facilităţile prevăzute persoane fizice sau entităţi fără personalitate juridică - care 

au obligaţiile bugetare principale restante la data de 31 decembrie 2018 mai mari de un milion de 

lei. 

Proiectul face referire şi la datoriile de sub un milion de lei. Pentru aceasta documentul prevede 

anularea tuturor accesoriilor, aferente obligaţiilor bugetare principale cu termene de plată 

anterioare datei de 31 decembrie 2018 şi stinse până la această dată, administrate de ANAF, cu 

următoarele condiţii: 

-obligaţiile bugetare principale au fost stinse până la 31 decembrie 2018; 

-accesoriile aferente obligaţiilor menţionate anterior sunt datorate şi nestinse la 31 decembrie 

2018; 

-stingerea până la data depunerii cererii de anulare a accesoriilor a obligaţiilor bugetare 

principale administrate de organul fiscal central cu termene de plată cuprinse între data de 1 

ianuarie 2019 şi 15 decembrie 2019 

-depunerea până la data înregistrării cererii de anulare a accesoriilor, a tuturor declaraţiilor 

fiscale, potrivit vectorului fiscal; 

-depunerea, până la data de 15 decembrie 2019, a cererii de anulare a accesoriilor. 

Guvernul arată că facilităţile prevăzute sunt aplicabile şi pentru alte autorităţi sau instituţii 

publice care administrează obligaţii bugetare (ex. A.F.M.), în sensul că şi aceste entităţi anulează 

accesoriile pentru obligaţiile bugetare pe care le administrează, dacă sunt îndeplinite condiţiile 

prevăzute de lege. 

În cazul unităţilor administrativ-teritoriale, facilităţile se acordă de către unităţile administrativ-

teritoriale sau, după caz, subdiviziunile administrativ-teritoriale ale municipiilor, opţional, dacă 

consiliul local stabileşte, prin hotărâre, aplicarea acestor prevederi, precum şi procedura 

aplicabilă. 

Totalul arieratelor la 31 decembrie 2018: 33.724.188.870 lei, iar beneficiari ar urma să fie 

312.025 (persoane fizice şi juride), adică aproximativ 2.700 companii capital privat cu 255.000 

de angajaţi şi 1100 instituţii publice şi UAT-uri. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Acţiune ANAF de amploare pentru combaterea evaziunii 

În luna august ANAF va demara o acţiune de amploare pentru combaterea evaziunii, demers în 

care vor fi antrenaţi un număr semnificativ de inspectori, au declarat surse oficiale. 
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Controale vor viza un număr important de contribuabili, în condiţiile în care instituţia a constat 

că în zona Bucureşti – Ilfov nu au fost controlate 90% dintre firme; în respectiva zonă numărul 

inspectorilor va fi suplimentat cu 200. 

Acţiunea are un caracter de prevenţie, pentru că dacă vor fi descoperite nereguli, contribuabilul 

va primi un termen în care să se poată corecta şi să facă o declaraţie rectificativă, existând şi 

posibilitatea reeşalonării sumelor de plată. 

ANAF şi-a propus să finalizeze în 2020 proiectele care privesc introducerea facturii electronice 

şi modernizarea sistemului informatic. 

O noutate va fi şi fiscalizarea vânzărilor prin intermediul automatelor de distribuţie, măsură 

destinată celor peste 150.000 de maşini şi care se aplică deja în alte state. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Pensiile speciale vor avea un sistem de impozitare graduală, între 10 şi 50% 

Pensiile speciale vor avea un sistem de impozitare graduală, între 10 şi 50%, la cuantumuri 

diferite, conform unui act normativ pregătit de Guvern, au declarat surse oficiale. 

Astfel, pensiile sub 2.000 de lei nu sunt impozitate, cele între 2000 şi 7.000 de lei vor avea un 

impozit de 10%, între 7.000 de lei şi 10.000 de lei impozitul va fi 30%, iar pentru pensiile 

speciale care depăşesc 10.000 de lei impozitul va fi de 50%. 

Impozitul va fi aplicat doar pensiilor speciale, nu şi celor din contrbuţii, au precizat sursele citate. 

”Este un act de dreptate socială, cei cu pensii mici nu vor fi afectaţi”, a spus miercuri la Guvern 

ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 

Măsura ar urmă să afecteze aproximativ 4.000 de persoane care au pensii speciale mai mari de 

7.000 de lei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul înjumătăţeşte numărul secretarilor de stat, elimină sporul pentru condiţii grele 

Guvernul pregăteşte diminuarea numărului de posturi din aparatul de stat, prin reducerea cu 50% 

din numărul de secretari de stat şi înjumătăţirea cabinetelor secretarilor de stat care rămân în 

sistem, au declarat surse oficiale. 
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Reducerea cu 50% nu va afecta instituţiile cu un singur secretar de stat, urmând ca instuţiile 

statului cu multe posturi de secretar de stat să piardă mai mult de jumătate din numărul de 

secretari de stat. 

Guvernul are în vedere şi reglementarea numărului de posturi de conducere în aparatul central al 

statului. În prezent, numărul de posturi de conducere este limitat în cazul funcţionarilor publici, 

unde posturi de conducere pot fi 12% din numărul total de angajaţi. 

Urmează ca reglementarea care se aplică funcţionarilor publici să fie extinsă şi la restul 

administraţiei centrale, cu excepţia câtorva domenii ca învăţământul, sănătatea sau poliţia. 

Măsura vizează unele compartimente conduse de şefi dar cu un număr foarte mic de subordonaţi. 

Un alt proiect priveşte eliminarea sporului de 15% pentru condiţii grele şi vătămătoare. 

Autorităţile au constatat că existau instituţii unde angajaţii primeau acest spor pentru că aerul din 

Bucureşti este poluat. Măsura nu va afecta medicii, profesorii, poliţiştii sau magistraţii, dat 

oficialii guvernamentali spun că pentru aceşti sporul va fi o sumă fixă şi nu actualul procent de 

15%. Măsura va fi discutată cu reprezentaţii angajaţilor în următyoarea perioadă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Mihai Fifor spune că sistemul 112 va trece de la STS la MAI: Pregătim procedură 

Ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, a anunţat, miercuri seară, că sistemul de urgenţă 112 

va trece, de la Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, la Ministerul de Interne, subliniind că este 

pregătită o procedură în acest sens. 

„E corect, asta dorim să facem (sistemul 112 să treacă de la STS la MAI, n.r.). Suntem în faza în 

care pregătim procedură şi, dacă este nevoie, modificări legislative, astfel încât să trecem de 

îndată la acest lucru”, a anunţat Mihai Fifor, la Antena3. 

Precizările vin după ce STS este instituţia acuzată de Poliţie că a oferit târziu date legate de 

localizarea Alexandrei, fata de 15 ani sechestrată, violată şi ucisă, care a apucat să sune de 3 ori 

de pe telefonul agresorului, la 112. 

Ulterior, şeful STS a demisionat. 
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În prezent, adminitratorului Sistemului naţional unic pentru apeluri de urgenţă (SNUAU) este 

administrat de Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, iar centrele unice pentru apeluri de urgenţă 

sunt operate de administrator, potrivit Ordonanţei nr. 34/2008 privind organizarea şi funcţionarea 

acestui sistem. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 Fifor: Legea privind căutarea persoanelor dispărute, săptămâna viitoare în şedinţa de 

Guvern 

 

Ministrul interimar al Afacerilor Interne, Mihai Fifor, a declarat miercuri că vrea ca proiectul de 

lege privind căutarea persoanelor dispărute, aflat în stadiul de avizare la ministerul pe care-l 

conduce, să fie finalizat astfel încât săptămâna viitoare să intre în şedinţa de Guvern. 

 

"Suntem, repet, într-o analiză profundă până la nivelul ultimei secţii de poliţie, suntem cu 

modificări legislative pe care, de altminteri, doamna prim-ministru le-a anunţat deja. Şi mă refer 

la legea care priveşte căutarea persoanelor dispărute, care este în avizare, în momentul de faţă în 

Ministerul Afacerilor Interne şi pe care o să încercăm s-o ducem în şedinţa de Guvern de 

săptămâna viitoare, urmând ca doamna prim-ministru s-o trimită în Parlament cerând procedură 

de urgenţă pentru acest act normativ", a afirmat Fifor, miercuri, într-o intervenţie telefonică la 

Antena 3. 

 

Potrivit ministrului, o altă prioritate a MAI este Legea privind Registrul persoanelor care au 

abuzat sexual pe cineva. "Este vorba de o lege deja în vigoare, dar care trebuie pusă în aplicare şi 

pentru asta facem analiza pe Buget şi pe nevoile logistice pentru ca această lege să intre de 

asemenea în vigoare", a adăugat Fifor. 

 

El a subliniat că a dispus măsuri împotriva transportul ilicit de persoane. 

 

"Astăzi am dispus măsuri imediate. Cea dintâi se referă la controlul şi la, să zicem, demantelarea 

a ceea ce înseamnă transportul ilicit de persoane, pentru că, haideţi să recunoaştem, acest copil 

nevinovat, Alexandra, a ieşit la ceea ce popular se numeşte 'Ia-mă, nene!'. Am dispus ofiţerilor 

din Ministerul de Interne să treacă de urgenţă la aplicarea de măsuri în această zonă, pentru că, 

ştim cu toţii, există aceşti transportatori, să zicem, care stau la acest 'Ia-mă, nene!' şi care sunt 

oameni pe care nimeni nu-i cunoaşte, oamenii în maşina căruia se urcă, iată, pot fi nevinovaţi şi 

ajung în situaţia dramatică de la Caracal. (...) Trebuie să luăm măsuri concrete pentru a putea să 

prevenim criminalitatea", a spus Fifor. 
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, că i-a cerut ministrului interimar al Afacerilor 

Interne urgentarea proiectului de lege privind căutarea persoanelor dispărute şi va solicita 

Parlamentului procedură de urgenţă pentru acesta. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiect MAI: Recompense pentru cadrele militare care îşi exercită exemplar atribuţiile 

de serviciu 

Ministerul de Interne a pus în dezbatere publică un proiect care prevede acordarea unor 

recompense morale şi materiale cadrelor militare care îndeplinesc exemplar atribuţiile de 

serviciu.Printre recompense se numără cele financiare, distincţii onorifice, arme de apărare sau 

ridicarea unei sancţiuni. 

„Demersul normativ în discuţie are la bază necesitatea emiterii unei noi reglementări subsecvente 

la nivelul MAI în raport cu noile dispoziţii primare în materia disciplinei militare, conţinute de 

Secţiunea a 4-a a Capitolului 2 din Legea nr. 80/1995 privind statutul cadrelor militare, astfel 

cum au fost modificată şi completată de Legea nr. 101/2019. În acest context, potrivit temeiurilor 

primare reprezentate de art. 33 lit. e)1 şi alin. (4) al art. 358 2 din Legea nr. 80/1995 prin proiect 

urmează să reglementeze următoarele aspecte: instituirea recompenselor morale, financiare şi 

materiale care pot fi acordate cadrelor militare; stabilirea nivelului la care urmează să fie 

constituite consiliile de onoare, respectiv la nivelul unităţilor militare ale MAI, precum şi al 

aparatului central al MAI; stabilirea unei proceduri prin care urmează să fie aleşi membrii 

consiliilor de onoare atât de la nivelul unităţilor militare cât şi de la nivelul aparatului central al 

MAI; stabilirea unei proceduri de lucru pentru activitatea consiliilor de onoare”, se arată în actul 

normativ pus în dezbatere publică. 

Astfel, proiectul de Ordin al ministrului afacerilor interne privind stabilirea condiţiilor de 

acordare a recompenselor morale, financiare şi materiale cadrelor militare din MAI prevede că, 

„pentru îndeplinirea exemplară a atribuţiilor de serviciu, cadrelor militare în activitate li se pot 

acorda următoarele recompense morale şi materiale: mulţumiri; felicitări; diplome de merit; 

citarea prin ordin de zi pe unitate; distincţii onorifice, altele decât cele reglementate de 

prevederile legale privind sistemul naţional de decoraţii al României; arme de apărare şi pază; 

ridicarea unei sancţiuni disciplinare”. 

De asemenea, proiectul impune recompense financiare, care se acordă în condiţiile prevăzute de 

lege pentru premierea personalului plătit din fonduri publice, potrivit articolului 4. 
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Recompensele se acordă fără părtinire, diferenţiat şi, după caz, individual sau în grup. Pentru 

aceeaşi faptă se acordă o singură recompensă. 

Actul normativ arată şi condiţiile şi forma sub care este primită recompensa. 

„Mulţumirile pot fi verbale sau scrise. Felicitările se adresează verbal sau în scris, individual sau 

în grup. Citarea prin ordin de zi pe unitate se face prin înscrierea gradului, numelui, prenumelui 

şi a faptei în ordinul de zi pe unitate dat de comandantul/şeful care îl recompensează. 

Distincţiile onorifice, care se acordă în conformitate cu normele legale în vigoare, sunt însemne 

care simbolizează aprecierea faptelor deosebite săvârşite pe timpul îndeplinirii misiunilor 

militare încredinţate sau în sprijinul acestora, în timp de pace, în situaţii de criză ori război, a 

rezultatelor meritorii obţinute în procesul formării profesionale sau cu ocazia participării la 

activităţi culturale, ştiinţifice şi sportive”, potrivit proiectului pus în dezbatere publică pe site-ul 

MAI. 

Armele de apărare şi pază se acordă, în conformitate cu normele legale în vigoare, ca 

recompense materiale pentru acte de eroism, curaj, devotament şi pentru merite deosebite în 

îndeplinirea îndatoririlor care le revin, ori cu ocazia pensionării, pentru întreaga activitate 

desfăşurată. 

O altă recompensă vizează ridicarea unei sancţiuni disciplinare: „Se acordă prioritar în raport cu 

celelalte recompense, în cazul cadrului militar aflat sub efectul unei sancţiuni disciplinare şi 

determină încetarea imediată a acesteia”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Apelul MediaSind TVR către colegii din Televiziunea Națională! 

După pierderea reprezentativităţii la nivelul Societății Române de Televiziune - SRTV prin 

plecarea masivă a membrilor fostului sindicat reprezentativ către MediaSind TVR, din cauza  

trădărilor liderilor sindicali care au negociat funcţii şi privilegii pentru ei şi familiile lor în loc de 

drepturi pentru membrii de sindicat, constatăm că în prezent se duce o amplă campanie de 

denigrare împotriva celor care au strigat că Împăratul este gol! 

Prima care a fost supusă înjurăturilor reprezentanților sindicatului de casă al conducerii, 

transformați în veritabili  jandarmi ai Doinei Gradea, a fost chiar reprezentanta salariaţilor 

din Consiliul de Administrație SRTV, care a avut „neobrăzarea” să întrebe în CA ce se 

întâmplă cu banii publici şi să reclame abuzurile săvârșite împotriva salariaţilor. Atunci când 

aceasta a renunţat la calitatea de membru SPUSTV şi s-a înscris în  MediaSind TVR, 

preşedintele-director general  şi camarila sa au privit gestul ca pe un act de trădare ce trebuia 

imediat pedepsit. (amănunte aici: A fi membru de sindicat nu este un delict!) Iar campania de 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/afimembrudesindicatnuesteundelict
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denigrare, cu înjurăturile din partea jandarmilor sindicali ai conducerii a început și continuă şi 

astăzi... 

Zilele trecute, mai ales după comunicatele oficiale  de susținere, primite din partea principalelor 

organizaţii naţionale şi internaţionale  - Federația Internațională a Jurnaliștilor, Federația 

Europeană a Jurnaliștilor, UNI Global și Confederația CNSLR-Frăția, în sprijinul cererilor 

noastre de demitere şi sancţionare a abuzurilor comise de preşedintele-director general Doina 

Gradea și a camarilei sale, s-a intensificat campania de denigrare împotriva 

conducerii Sindicatului Român al Jurnaliştilor MediaSind - Filiala TVR, precum şi a 

liderilor Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind. După ce președinții acestor 

organizații au fost opriţi, timp de 90 de minute,  la ordinul PDG de jandarmii instituţiei pentru a 

nu putea participa, conform legii, la şedinţa Consiliului de Administraţie, au fost chemaţi în sala 

de şedinţe reprezentanții SPUSTv și ai Sindicatului 2002, adică jandarmii sindicali ca să o 

apere pe șefa TVR şi pe complicii săi de acest nou abuz. Aceştia, împreună cu şefii direcțiilor 

Resurse Umane  si Juridic au lansat în spaţiul public o serie de dezinformări mizerabile. 

Au susținut, bunăoară, că Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind  nu are calitatea 

de partener social în TVR şi nu poate să reprezinte angajaţii TVR, fapt neadevărat, pentru că, 

în conformitate cu Sentința Civilă  nr. 7 Fed/2017 a Tribunalului Muncipiului București şi 

prevederile Legii 62/2011 privind Dialogul Soical, federaţiile reprezentative la nivel de sector 

sunt reprezentative şi la nivelul instituţiilor/unităților  unde au membrii afiliaţi. Aceste lucruri au 

foste confirmate şi prin adresa nr. 36/I.M./17.07.2019 a Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale 

puse la dispoziţia SRTV şi a membrilor CA. (amănunte aici: Ministerul Muncii confirmă 

reprezentativitatea FAIR-MediaSind la nivel de instituție, în pofida dezinformărilor conducerii 

TVR). Precizăm că în SRTV,  Federația FAIR-MediaSind are afiliate două organizatii: SRJ  

MediaSind şi Sindicatul Televiziunea Craiova. 

Denigratorii noștri afirmă, în toate ocaziile, că Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind nu 

are personalitate juridică, că este o "fantomă" şi că, astfel, încasează ilegal cotizaţia 

membrilor de sindicat. Ori acest lucru nu este adevărat: 

 SRJ MediaSind s-a înfiinţat prin Sentinţa Civilă nr. 2782/2001 ca organizație sindicală, în 

baza Legii nr. 54/1991. În data de 15 martie 2017 prin Sentința Civilă nr.3486/2017, acesta 

a fuzionat cu Sindicatul TVR SIND, constituit în cadrul Societății Române de Televiziune ca 

organizație la nivel de unitate. Menţionăm că Sentinta civilă de fuziune a fost 

înaintată oficial atât conducerii, dar si membrilor CA încă de la şedinţa din data de 24 iunie 

2019 când au luat act de pierderea reprezentativităţii SPUSTv și de sentința de reprezentativitate 

a FAIR-MediaSind. În aceeași ședință membrii CA   au votat HCA nr 69 privind prezența 

reprezenților organizației noastre la toate  ședințele CA. 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciiconfirmareprezentativitateafair-mediasindlaniveldeinstitutieinpofidadezinformarilorconduceriitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciiconfirmareprezentativitateafair-mediasindlaniveldeinstitutieinpofidadezinformarilorconduceriitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciiconfirmareprezentativitateafair-mediasindlaniveldeinstitutieinpofidadezinformarilorconduceriitvr
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Totodată, precizăm că potrivit Statutului SRJ MediaSind, filialele organizaţiei nu deţin 

personalitate juridică, lucru permis de lege şi care diminuează birocraţia şi facilitează luarea 

unor decizii rapide în caz de necesitate.Nu în ultimul rând menționăm că sediul social al SRJ 

MediaSind se află în sectorul 1 București, contrar celor afirmate de aceiași jandarmi sindicali. 

Nerecunoaşterea acestor documente legale depuse oficial la Registratura SRTV în atenția 

conducerii și a membrilor CA produce grave prejudicii, subminând funcţionarea normală a 

instituţiei, prin alterarea deciziilor care se iau în cadrul şedinţelor  Consiliului de Administrație. 

Să ne gândim, de exemplu, la concursurile organizate ilegal, fără prezenţa reprezentanţilor 

FAIR-MediaSind, asa cum cere legea. 

Aceste ilegalități  au determinat pe membrii Adunării Generale a SRJ MediaSind -  Filiala TVR 

să decidă, prin vot unanim, sesizarea instituţiilor abilitate, pentru a cerceta aceste fapte aflate sub 

incidenţa prevederilor art. 297 Cod penal, referitoare la abuzul în serviciu.(amănunte 

aici Rezoluția Adunării Generale a MediaSind TVR) 

Pentru că vrem să mergem până la capăt și dorim să înlăturăm toate ilegalitățile și abuzurile 

îndreptate înpotriva salariaților, facem un apel către toate persoanele care au fost sau sunt 

afectate de aceste decizii ilegale ale conducerii SRTV şi ale complicilor săi, să ne contacteze la 

adresa de mail tvr@mediasind.ro pentru a se constitui parte civilă vătămată în acţiunile 

demarate împotriva celor care se fac vinovaţi de aceste grave încălcări ale legii. 

Nu vă fie frică, împreună suntem mai puternici! 

(Sindicatul Român al jurnaliștilor MediaSind - Filiala  TVR) 

 

 BNR pune pentru prima dată o personalitate feminină pe o bancnotă în circulaţie, care 

nu va fi de colecţie: Ecaterina Teodoroiu va fi din 2020 pe bancnota de 20 de lei 

100 de ani de când Ecaterina Teodoroiu a devenit prima femeie ofiţer combatant din Armata 

Română - monedă pentru colecţionare. Sursa FOTO: bnr.ro 

Consiliul de Administraţie al BNR a decis, în şedinţa din 30 iulie, lansarea în circulaţie, în cursul 

anului 2020, a unei bancnote care va avea pe una dintre feţe portretul Ecaterinei Teodoroiu, 

eroina născută în Târgu-Jiu, căzută în luptă în timpul Primului Război Mondial, potrivit 

informaţiilor transmise de banca centrală. 

Bancnota va avea valoarea nominală de 20 de lei. Această valoare nominală a mai fost 

utilizată în istoria emisiunilor de bancnote româneşti şi se regăseşte printre cele aflate în 

circulaţie în zona euro. 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana
mailto:tvr@mediasind.ro
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„Alegerea imaginii Ecaterinei Teodoroiu are o dublă semnificaţie. Banca Naţională a României 

susţine astfel preocupările pentru consolidarea egalităţii de gen, în linie cu iniţiativele altor bănci 

centrale din lume. De asemenea, BNR marchează încă o dată împlinirea Centenarului României 

Mari, onorând imaginea unui erou al Marelui Război de Reîntregire”, potrivit BNR. 

 (Sursa: zf.ro) 

 

 Studentii cu varsta pana in 35 ani vor beneficia in continuare de gratuitate la transportul 

feroviar 

 

Studentii de pana in 35 de ani, incadrati la forma de invatamant cu frecventa vor beneficia in 

continuare de gratuitate la transportul feroviar intern, dupa ce la Ministerul Educatiei au avut loc, 

miercuri, discutii cu ministrul Ecaterina Andronescu. 

 

"Concluzia trasata in urma discutarii acestui subiect, a fost limitarea gratuitatii la transportul 

feroviar pe criteriul varstei, iar plafonul stabilit va fi cel din Legea Tineretului. 

 

Astfel, studentii de pana la 35 de ani inmatriculati la forma de invatamant cu frecventa (licenta, 

master, doctorat), in institutiile de invatamant superior acreditate, vor beneficia in continuare de 

gratuitate la transportul feroviar intern", se arata in comunicatul de presa remis de Uniunea 

Studentilor din Romania. 

 

"Nu consideram oportuna marginalizarea studentilor de peste 35 de ani, avand in vedere faptul ca 

Romania se afla pe un loc codas din punct de vedere al numarului acestora si ca impactul bugetar 

pentru a-i sprijini nu ar fi unul semnificativ", se precizeaza in sursa citata. 

 

Presedintele Uniunii Studentilor din Romania, George Uzun a precizat prin intermediul 

comunicatului ca trebuie gasita o solutie si pentru studentii de peste 35 de ani, acestia putand fi 

sustinuti "macar cu o reducere de 50%". 

 

"Ne bucuram ca majoritatea studentilor vor beneficia in continuare de aceasta facilitate, insa 

speram ca vom gasi o cale de a-i sprijini si pe studentii de peste 35 de ani. 

 

Trebuie sa tinem cont ca desi suntem liderii unei generatii, reprezentam interesele tuturor 

studentilor din Romania. Consideram ca acestia merita sustinuti macar cu o reducere de 50% si 

vom face demersuri in acest sens", spune presedintele Uniunii Studentilor din Romania. 
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Reprezentantii studentilor au precizat si faptul ca, "pentru a transa subiectul privind 

achizitionarea si anularea online a biletelor de tren", joi, va avea loc o alta intalnire intre 

reprezentantii federatiilor studentesti, ministrul Educatiei, Ecaterina Andronescu si ministrul 

Transporturilor, Alexandru-Razvan Cuc. 

 

"Totodata, maine (joi, n.r) vom milita pentru o uniformizare a acestei limite de varsta, astfel incat 

acest principiu sa se aplice si la Metrorex sau la transportul local unde limita pentru a beneficia 

de reduceri este de 26 de ani. 

 

Apreciem deschiderea la dialog a reprezentantilor Guvernului si speram sa ne asumam impreuna 

educatia ca proiect de tara si sa sprijinim comunitatea studenteasca astfel incat sa punem bazele 

unei societati educate!", a conchis presedintele Uniunii Studentilor din Romania, George Uzun, 

prin intermediul comunicatului. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul vrea să TAXEZE zahărul din băuturile răcoritoare 

Guvernul va discuta la începutul săptămânii viitoare un proiect de act normativ care prevede 

printre altele introducerea unei taxe pe zahărul din băuturile răcoritoare, au declarat surse 

guvernamentale. 

Taxa ar urma să fie introdusă din septembrie şi ar mări preţul litrului de băutură răcoritoare cu 

circa 1 leu. Măsura face parte dintr-un pachet de măsuri care mai prevede creşterea accizelor la 

tutun, reduceri ale personalului bugetar sau eliminarea unor sporuri de care beneficiază 

funcţionarii. 

Măsura este iniţiativa Ministerului Sănătăţii şi este aplicată de Ministerul Finanţelor. 

Băuturile cu un conţinut de zahăr între 5 şi 8 grame la 100 de mililitri vor avea o acciză de 0,8 lei 

pe litru. 

Băuturile cu un conţinut de peste 8 grame la 100 de mililitri de produs vor fi taxate cu 1 leu pe 

litru. 

Acciza va fi datorată de producători, importatori sau cei care achiziţionează intracomunitar, dar 

cel mai probabil se va reflecta şi în preţul la raft. 

Pentru cele circa 4 luni de aplicare de anul acesta, septembrie-decembrie, impactul la bugetul 

statului este de 320 milioane lei. 



16 
 

Autorităţile estimează la circa 80 de litri pe român consumul mediu anual de băuturi răcoritoare 

cu conţinut ridicat de zahăr. 

Taxe similare se aplică în UE în Marea Britanie, Danemarca, Finlanda sau Irlanda. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Consiliul Capitalei a confirmat infiintarea companiilor lui Firea. USR va ataca in 

instanta: Oamenii lui Basescu i-au facut jocul 

 

Consiliul General al Capitalei a aprobat, in sedinta de miercuri, un numar de 20 de proiecte care 

prevad confirmarea infiintarii companiilor din cadrul Holdingului Municipal. 

 

S-au inregistrat 29 de voturi "pentru" si 16 "impotriva", arata Agerpres. 

 

Proiectele au fost elaborate avand in vedere ca, pe 22 noiembrie 2018, Curtea de Apel Bucuresti 

a decis anularea tuturor hotararilor de infiintare a companiilor municipale, deoarece au fost 

adoptate cu votul a jumatate plus unu din numarul total de consilieri si nu cu votul a doua treimi. 

Ulterior, Codul Administrativ a fost modificat, astfel ca a devenit posibila adoptarea unor astfel 

de hotarari cu votul a jumatate plus unu din numarul total de consilieri. 

 

Reprezentantii USR au anuntat ca vor ataca in instanta proiectele de hotarare adoptate miercuri. 

 

"Consilierii PMP au votat alaturi de PSD si ALDE pentru companiile municipale. Oamenii lui 

Traian Basescu nu au tinut cont de munca noastra de 3 ani de zile de a impiedica sifonarea 

banului public. Consilierii PMP i-au facut jocul Gabrielei Firea. Cu toate acestea, companiile 

municipale raman ilegale, iar cu hotararile de astazi voi merge in instanta la anulare", a scris 

consilierul USR Ana Ciceala pe Facebook. 

 

Este vorba despre companiile municipale: Consolidari SA, Iluminat Public Bucuresti SA, Eco 

Igienizare Bucuresti SA, Parking Bucuresti SA, Paza si Securitate Bucuresti SA, Turistica 

Bucuresti SA, Protectie Civila si Voluntariat Bucuresti SA, Agrement Bucuresti SA, Imobiliara 

Bucuresti SA, Intretinerea Arborilor si Spatiului Verde Bucuresti SA, Managementul 

Transportului Bucuresti SA, Managementul Traficului Bucuresti SA, Strazi, Poduri si Pasaje 

Bucuresti SA, Dezvoltare Durabila Bucuresti SA, Medicala Bucuresti SA, Sport Pentru Toti 

Bucuresti SA, Parcuri si Gradini Bucuresti SA, Publicitate si Afisaj Bucuresti SA, Tehnologia 

Informatiei Bucuresti SA, Cimitire Bucuresti SA. 

 

 

https://www.facebook.com/ana.ciceala/posts/10156185641361455


17 
 

Amintim ca, in toamna anului trecut, in urma unei sesizari a USR, Curtea de Apel Bucuresti a 

stabilit ca administratia Firea a infiintat 20 dintre cele 22 de companiil municipale cu incalcarea 

legii. 

 

In ciuda deciziei definitive a instantei, Gabriela Firea a negat in permanenta ca ar fi infiintat 

ilegal cele 20 de companii municipale. 

 

De fapt, Primaria Municipiului Bucuresti (PMB) a si incercat - printr-o cale extrordinara de atac 

- sa anuleze decizia Curtii de Apel. Dar a esuat. 

 

Chiar si asa primarul general al Capitalei le-a propus consilierilor generali, la finele lunii mai 

2019, sa adopte noi bugete pentru companiile municipale, in baza carora acestea sa functioneze 

si in 2019. 

 

Din documentele prezentate in sedinta CGMB reiese clar ca Gabriela Firea nici nu luase in calcul 

desfiintarea companiilor. Ba dimpotriva, se pregatea sa le extinda, aproape dublandu-le numarul 

de angajati, in acest an, dupa cum a reiesit dintr-o analiza a Ziare.com. 

 

In prima instanta, la sedinta din mai, CGMB a respins bugetele companiilor municipale. Le-a 

adoptat, insa, in urmatoarea sedinta, adica in cea din luna iunie. 

 

Ulterior, administratia Firea a gasit modalitatea de a incerca din nou sa legalizeze companiile. 

Mai exact - admitand de aceasta data existenta unui "viciu" in procesul de infiintare a societatilor 

- Gabriela Firea le-a propus din nou consilierilor generali sa confirme infiintarea acestora, pentru 

ca intre timp, la finele lunii iunie, Cabinetul Dancila a adoptat, prin ordonanta de urgenta, mai 

multe modificari ale Codului Administrativ. 

 

Iar printre aceste modificari se numara si unele care permit ca proiectele de hotarare referitoare 

la administrarea patrimoniului - cum sunt proiectele legate de companiile municipale din 

Capitala - sa fie adoptate doar cu votul a jumatate plus unu dintre consilieri. 

 

Iar in aceste conditii, administratia Firea a confirmat astazi infiintarea companiilor municipale. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

http://m.ziare.com/gabriela-firea/usr-a-obtinut-in-instanta-anularea-hotararilor-prin-care-firea-a-infiintat-cele-22-de-companii-municipale-1539314
http://m.ziare.com/gabriela-firea/usr-a-obtinut-in-instanta-anularea-hotararilor-prin-care-firea-a-infiintat-cele-22-de-companii-municipale-1539314
http://www.ziare.com/gabriela-firea/stiri-gabriela-firea/curtea-de-apel-respinge-actiunea-primariei-capitalei-si-confirma-ca-firmele-lui-firea-au-fost-infiintate-ilegal-usr-trebuie-desfiintate-in-cel-mai-scurt-timp-1549747
http://www.ziare.com/gabriela-firea/primar-bucuresti/in-loc-sa-desfiinteze-companiile-municipale-ilegale-firea-se-pregateste-sa-dubleze-numarul-de-salariati-bucurestenii-platesc-1563503
http://www.ziare.com/gabriela-firea/primar-bucuresti/in-loc-sa-desfiinteze-companiile-municipale-ilegale-firea-se-pregateste-sa-dubleze-numarul-de-salariati-bucurestenii-platesc-1563503
http://www.ziare.com/social/administratia/companiile-municipale-ale-gabrielei-firea-declarate-ilegale-de-instanta-au-ramas-fara-buget-1563646
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 Subprefectul, prefectul din Olt şi prefectul de Bucureşti au fost demişi 

Guvernul a adoptat, miercuri, o hotărâre pentru demiterea prefectului din Olt, Petre Neacşu, şi 

înlocuirea acestuia cu Angela Nicolae. Şi prefectul de Bucureşti, Sever Romulus Stana, a fost 

înlocuit cu Marius Ghincea, a anunţat purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 

„La judeţul Olt este vorba despre doamna Angela Nicolae. La Municipiul Bucureşti este vorba 

despre domnul Ghincea Marius Cristian” , vizează numele prefecţilor noi, a anunţat Nelu Barbu, 

la finalul şedinţei de Guvern. 

Demiterile anunţate de Guvern, miercuri, vin în contextul cazului din Caracal. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Procurorul care a acţionat în cazul Caracal, cercetat disciplinar 

Inspecţia Judiciară a început cercetarea disciplinară faţă de procurorul Cristian Ovidiu Popescu, 

de la Caracal, cel care nu ar fi permis poliţiştilor să pătrundă în casa lui Gheorghe Dincă înainte 

de ora 6:00, ancheta inspectorilor vizând exercitarea funcţiei cu gravă neglijenţă. 

„Inspectorii judiciari din cadrul Direcţiei de inspecţie pentru procurori au dispus începerea 

cercetării disciplinare faţă de procurorul Popescu Cristian Ovidiu de la Parchetul de pe lângă 

Judecătoria Caracal sub aspectul săvârşirii abaterii disciplinare prevăzute de art. 99 lit. t) teza a 

II-a, constând în exercitarea funcţiei cu gravă neglijenţă”, se arată în informarea Inspecţiei 

Judiciare. 

De asemenea, inspectorii Direcţiei de inspecţie pentru procurori au înaintat Secţiei pentru 

procurori a CSM propunerea de suspendare din funcţie a lui Popescu până la finalizarea 

procedurii disciplinare. 

Potrivit Inspecţiei Judiciare, procurorul de caz, sesizat cu infracţiunea de lipsire de libertate a 

unei minore şi având, ca atare, obligaţia de a lua toate măsurile, nu a consimţit la pătrunderea, 

anterior orei 6:00 a zilei de 26 iulie, în imobilul lui Gheorghe Dincă, unde se presupunea că se 

află victima, ignorând prevederile art. 27 alin. (2) lit. b) din Constituţia României, raportat la art. 

20 alin. (2) din Codul penal. 

Nicolae Alexe, fost adjunct IPJ Olt, a declarat că a propus procurorilor care se ocupau de 

dispariţia Alexandrei, să intre în flagrant în casa lui Gheorghe Dincă, invocând prevederea care 

le permitea acest lucru, însă magistraţii nu au fost de acord, deoarece nu erau siguri că victima e 

acolo. 

(Sursa: Mediafax) 
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 După Ploieşti-Braşov, Dăncilă propune ca alte trei autostrăzi să devină obiectiv de interes 

naţional 

Premierul Viorica Dăncilă a propus, după ce CSAT a decis ca autostrada Ploieşti-Comarnic-

Braşov să fie declarată obiectiv strategic de interes naţional, ca şi proiectele de investiţii pentru 

autostrăzile Unirii, Târgu-Neamţ - Iaşi şi Sudului să fie incluse în această categorie. 

„În şedinţa CSAT de ieri am cerut şi obţinut avizul pentru modificarea şi completarea legislaţiei 

astfel încât proiectul autostrăzii Ploieşti-Comarnic- Braşov să fie inclus în lista obiectivelor 

strategice de interes naţional. Am luat această decizie pentru că românii aşteaptă de mai bine de 

10 ani construcţia acestei autostrăzi, iar această modificare legislativă ne va permite să 

accelerăm procedurile de achiziţie publică, finanţarea de la bugetul de stat şi eliminarea 

blocajelor şi întârzierilor. Este o decizie pe care ne-o asumăm şi vom lua toate măsurile 

necesare pentru ca proiectele importante pentru dezvoltarea României să fie puse în aplicare cât 

mai repede”, a afirmat Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei Guvernului de miercuri. 

Şeful Executivului a spus că includerea proiectelor pentru construirea celor trei autostrăzi, 

respectiv Unirii, Sudului şi Târgu Neamţ-Iaşi ar face ca realizarea acestora să se desfăşoare mai 

rapid şi cu mai puţine obstacole birocratice. 

„În acelaşi timp trebuie ca dezvoltarea României să se facă uniform, să dăm dovadă de coeziune 

şi pe acest model am cerut deja pregătirea documentaţiei necesare pentru a putea include în 

rândul proiectelor de interes naţional şi alte investiţii precum autostrada Unirii, autostrada Târgu 

Neamţ – Iaşi sau autostrada Sudului. Este nevoie de implicarea deplină şi avem determinarea să 

ducem la bun sfârşit cât mai multe investiţii aşa cum ne-am angajat prin programul de 

guvernare”, a mai spus premierul. 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că în şedinţa CSAT de marţi a aprobat ca proiectul 

autostrăzii Ploieşti-Braşov să fie declarat obiectiv strategic de interes naţional. El a spus că a 

atenţionat-o pe premierul Viorica Dăncilă că Guvernul încalcă obligativitatea construirii 

Autostrăzii Moldovei. Şeful statului a mai transmis că a propus declararea Autostrăzii Moldovei 

ca obiectiv strategic de interes naţional. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Veste bună pentru elevi: Vacanţa de vară s-ar putea prelungi, la cererea premierului 

Viorica Dăncilă 

Premierul Viorica Dăncilă i-a cerut ministrului Educaţiei, Ecaterina Andronescu, prelungirea 

vacanţei de vară cu încă o săptămână. Ministrul ar urma să discute cu părinţii şi profesorii, luni, 

despre începerea anului şcolar pe 16 septembrie. 
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Premierul Viorica Dăncilă i-a cerut, miercuri, ministrului Educaţiei, Ecaterina Andronescu, să 

analizeze posibilitatea începerii anului şcolar pe 16 septembrie. Iniţial, ministrul Educaţiei 

stabilise, prin ordin guvernamental, începerea şcolii pe data de 9 septembrie. 

„Vă rog, doamna ministru Ecaterina Andronescu să luaţi în calcul începerea anului şcolar de la 

16 septembrie. Sunt convinsă că este ăncă o măsură aşteptată de elevii din România”, a afirmat 

Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de guvern. 

Surse guvernamentale au declarat pentru MEDIAFAX că ministrul Educaţiei, Ecaterina 

Andronescu, va purta discuţii, luni, cu reprezentanţii profesorilor şi părinţilor, pentru prelungirea 

vacanţei cu încă o săptămână. 

„Ministrul Educaţiei va purta discuţii, luni, cu reprezentanţii părinţilor şi a profesorilor, cu 

privire la prelungirea vacanţei cu încă o săptămână, respectiv până pe 16 septembrie. Propunerea 

vine din partea premierului Viorica Dăncilă”,au declarat pentru MEDIAFAX surse 

guvernamentale. 

Ecaterina Andronescu stabilise deja, oficial, prin ordin de ministru, ca şcoala să înceapă pe 9 

septembrie 2019. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Apărării organizează o nouă campanie de recrutare pentru românii care vor 

să fie militari voluntari în rezervă 

Ministerul Apărării Naţionale anunţă, miercuri, că organizează, în perioada 1-23 august 2019, o 

campanie de recrutare şi selecţie pentru cetăţenii care doresc să îndeplinească serviciul militar în 

calitate de rezervist voluntar în Armata României. 

Astfel, pentru anul 2019 sunt disponibile peste 1.300 de locuri de rezervişti voluntari (ofiţeri, 

maiştri militari, subofiţeri, gradaţi şi soldaţi), în unităţi militare din 20 de judeţe - Arad, Bacău, 

Bihor, Bistriţa-Năsăud, Braşov, Brăila, Buzău, Călăraşi, Cluj, Constanţa, Covasna, Dâmboviţa, 

Dolj, Galaţi, Iaşi, Ilfov, Prahova, Tulcea, Vaslui, Vrancea şi din municipiul Bucureşti. 

Pentru înscriere, cetăţenii se pot prezenta atât la sediul centrului militar zonal/judeţean sau de 

sector pe a cărui rază de responsabilitate îşi au domiciliul, cât şi la oricare alt centru militar 

zonal/judeţean sau de sector, în situaţia în care locul de muncă sau reşedinţa temporară diferă de 

localitatea de domiciliu. 
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Cetăţenii care doresc să îndeplinească serviciul militar în calitate de rezervist voluntar în Armata 

României vor completa o cerere de înscriere. 

Totodată, vor avea asupra lor următoarele documente, astfel: 

a) actul de identitate, în original şi în copie; 

b) certificatul de cazier judiciar, eliberat cu maxim şase luni înainte de data depunerii; 

c) acte de studii şi/sau alte documente care atestă alte competenţe dobândite în viaţa civilă, în 

original şi în copie; 

d) permisul de conducere, în original şi în copie, dacă este cazul, pentru candidaţii fără pregătire 

militară, dacă îndeplinirea atribuţiilor postului pentru care candidează presupune conducerea 

tehnicii specifice; 

e) livretul militar, în original şi în copie, dacă este cazul, numai pentru cei care deţin calitatea de 

rezervist. 

La prezentarea la centrul militar, persoanele vor fi informate cu privire la etapele pe care le 

presupune procesul de recrutare şi selecţie, respectiv unitatea militară în care urmează să susţină 

probele de selecţie, unitatea sanitară militară unde urmează să susţină examinarea medicală şi 

unitatea militară/centrul de instruire în care se va executa programul de instruire iniţială, în cazul 

candidaţilor proveniţi din rândul cetăţenilor fără pregătire militară. 

De asemenea, candidaţii proveniţi din rândul cetăţenilor fără pregătire militară vor fi consiliaţi în 

ceea ce priveşte exprimarea opţiunilor, în sensul orientării către arme/servicii şi specialităţi 

militare pentru care aceştia prezintă abilităţi şi aptitudini. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 GSP Offshore, firma lui Gabriel Comănescu, a câştigat contractul de furnizare de servicii 

pentru Petrom 

Proiectul de foraj în Marea Neagră al OMV Petrom este programat să înceapă până la sfârşitul 

anului 2019 şi are o durată estimată de opt ani 

GSP Offshore, companie controlată de omul de afaceri constănţean Gabriel Comănescu, acelaşi 

care deţine compania de foraj marin Grup Servicii Petroliere, a semnat un acord cu OMV Petrom 

pentru furnizarea de servicii integrate ale echipamentelor în vederea exploatării de petrol. 

Contractul a fost atribuit în urma unei licitaţii la care au participat trei companii străine şi două 

locale, potrivit unui anunţ de pe site-ul companiei. 
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GSP va furniza astfel servicii care includ operaţiuni onshore şi offshore, dar şi servicii portuare, 

transporturi maritime şi altele. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Rata şomajului a fost de 4% în iunie 

Rata şomajului în iunie 2019 a crescutcu 0,1 puncte procentuale faţă de cea înregistrată în luna 

precedentă (3,9%). Rata şomajului la bărbaţi a fost cu 1,1 puncte procentuale mai mare decât la 

femei.  

Numărul şomerilor (în vârstă de 15-74 ani) estimat pentru luna iunie a anului 2019 a fost de 352 

mii persoane, încreştere faţă de luna precedentă (351.000 persoane),dar în scădere faţă de aceeaşi 

lună a anului anterior (379.000 de persoane).  

(Sursa: zf.ro) 

 

 OMV Petrom dă de PĂMÂNT cu Guvernul după calcule oficiale: măsurile din OUG 19 

induc pierderi de 40 de milioane de euro 

Măsurile din OUG 19/2019, care a modificat prevederile OUG 114/2018, vor avea un impact 

negativ asupra rezultatului din exploatare al OMV Petrom, de 40 de milioane de euro, arată 

raportul semestrial al companiei, publicat miercuri. 

În același raport, compania reia precizarea că mediul legislativ actal nu oferă premisele necesare 

pentru dezvoltarea zăcământului Neptun Deep, o investiție de câteva miliarde. „Rămânem 

dornici să vedem zăcămintele din Marea Neagră dezvoltate și suntem în dialog cu autoritățile 

pentru a înțelege calea de urmat”, arată raportul, conform Mediafax. 

OMV Petrom anunța în toamana anului trecut, după apariția legii offshore, că a amânat luarea 

unei decizii privind investiția în proiectul de explorare din Marea Neagră pentru 2019, din cauza 

Guvernului român, care a avut nevoie de prea mult timp pentru legea offshore. 

Explorarea blocului Neptun din Marea Neagră este un joint venture între OMV Petrom și 

compania americană ExxonMobil. 
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Între timp, în contextul în care în media au apărut informații legate de o posibilă retragere a 

Exxon din parteneriat, compania americană a anunțat că intenționează să atragă în proiect un nou 

partener. 

Ministerul Energieie Anton Anton a declarat la începtul acestei săptămâni că nu a fost informat 

de compania americană în privința acestor intenții. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Demisie importantă în Guvern: Agentul guvernamental CEDO cedează presiunilor, în 

plin proces Kovesi vs. România 

La mai puţin de o săptămână de la apariţia informaţiilor despre ancheta DNA care vizează mai 

multe dosare deschise împotriva României la CEDO, agentul guvernamental cedează presiunilor 

şi demisionează, precizează surse politice şi diplomatice pentru STIRIPESURSE.RO. Gestul lui 

Viorel Mocanu vine în plin proces Kovesi vs. România la CEDO. 

Potrivit surselor STIRIPESURSE.RO, agentul guvernamental la CEDO, secretarul de stat Viorel 

Mocanu, urmează să-şi dea demisia. Acesta a depus recent o plângere penală la Secţia pentru 

investigarea infracţiunilor din justiţie (SIIJ) în care acuza DNA că i-a încălcat imunitatea stabilită 

prin Acordul european referitor la persoanele care participă la procedurile Curții Europene a 

Drepturilor Omului. 

SIIJ a cerut de la DNA mai multe documente, în copie, printre care actul de sesizare, ordonanţa 

de începere a urmăririi penale in rem, precum şi ordonanţele în baza cărora s-au solicitat dosare 

CEDO agentului guvernamental. 

 

"Pentru lămurirea aspectelor sesizate de către titularul plângerii penale, la data de 23 iulie 2019, 

cu respectarea disp. art. 170 alin. 1 Cod procedură penală, procurori din cadrul Secţiei pentru 

investigarea infracţiunilor din justiţie au solicitat, în copie certificată, şi nu în original, astfel 

cum, în mod nereal, s-a promovat în spaţiul public, actul de sesizare, ordonanţa de începere a 

urmăririi penale in rem, precum şi ordonanţele în baza cărora, în perioada 3 iunie 2019 - 03 iulie 

2019, s-au solicitat dosare CEDO agentului guvernamental", preciza zilele trecute Parchetul 

General, într-un comunicat de presă. 

Practic, DNA a ajuns să cerceteze dosare de la CEDO în care sunt denunţate chiar presupuse 

abuzuri ale DNA. Printre dosarele vizate este şi cel în care Liviu Dragnea a dat în judecată 

România contestând condamnarea din dosarul Referendumului din 2012. 
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Tot în această perioadă agentul guvernamental are sarcina de a formula apărarea României în 

procesul în care Laura Codruţa Kovesi s-a plâns la CEDO de faptul că i s-ar fi încălcat dreptul la 

apărare când a fost demisă din fruntea DNA. 

Viorel Mocanu, are 35 de ani şi este avocat în Baroul Bucureşti. A preluat funcţia de agent 

guvernamental CEDO în luna februarie a acestui an. Ulterior, agentul guvernamental a primit 

rang de secretar de stat. Tot în mandatul lui Mocanu au fost lansate discuţii despre trecerea 

agentului guvernamental de la MAE la Ministerul Justiţiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Un birou special pentru românii din diaspora se va înființa la Primăria Capitalei 

Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, miercuri, că în cadrul PMB se va înființa 

un birou special pentru românii care muncesc în străinătate, ca atunci când vin în vizită în țară 

să-și rezolve diferite probleme administrative, informează Mediafax. 

„Am decis înființarea unei structuri care să se ocupe de problemele românilor care muncesc în 

afara granițelor țării, un birou pentru diaspora, care va avea două componente. Pe de-o parte, 

românii care vin în România să-și viziteze rudele, sau în concediu, sau au nevoie de urgentă de 

acte, de avize, de documente, de autorizații, să fie sprijinite pentru obținerea acestor acte, legal 

bineînțeles, dar într-un timp mai scurt, dat fiind că nu pot să stea prea mult în țară”, a declarat, 

miercuri, Gabriela Firea, la ședința CGMB. 

Edilul Capitalei a mai declarat că pe de altă parte, familiile celor care muncesc în afara granițelor 

ar trebui să fie sprijinite să aibă un suport „pentru toate nevoile care sunt de natură socială, de 

educație, de sănătate sau alte motive”. 

Proiectul a fost votat, miercuri, în ședința CGMB. 

„Se înființează Biroul Politici și Strategii pentru Diaspora în cadrul Direcției Generale Situații de 

Urgență, Statistici și Strategii – Direcția Statistici și Strategii. Înființarea acestui birou are în 

vedere elaborarea strategiei Primăriei Capitalei a programelor și planurilor anuale de acțiuni 

proprii pentru românii din diaspora”, se arată în proiectul de hotărâre votat miercuri. 

(Sursa: Mediafax) 
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 10.386 persoane angajate prin intermediul Agenţiei Municipale pentru Ocuparea 

Forţei de Muncă Bucureşti 

Ca urmare a implementării  Programului  Naţional de Ocupare a Forţei de Muncă, prin 

intermediul  AMOFM Bucureşti,  în primele 6 luni ale anului 2019 au fost  încadrate 10386 

persoane,  din care  4960 sunt de sex feminin.  

Din totalul persoanelor ocupate până la data de 30 iunie 2019, 4075 au peste 45 de ani,  

3894 au vârsta cuprinsă între 35 și 45 de ani, 2228 au între 25 și 35 de ani, iar 189 sunt tineri 

sub 25 de ani (dintre care 134 tineri  NEET). În funcţie de rezidenţă, persoanele angajate 

(10386) în perioada de referinţă provin din mediul urban. 

Nivelul de pregătire al persoanelor pentru care a fost identificat un loc de muncă arată că 

cele mai multe au studii liceale (4399), studii universitare (2845), 2186 fiind cu studii  

profesionale. Din numărul total de persoane încadrate prin intermediul  AMOFM Bucureşti,  

în primele 6 luni ale anului 2019, 3636 (35 %) fac parte din categoria celor greu ocupabile. 

Precizăm că încadrarea într-o categorie de ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii 

de profilare a persoanelor înregistrate în evidenţele AMOFM Bucureşti.  

Pentru integrarea pe piaţa muncii, persoanele aflate în căutarea unui loc de muncă 

înregistrate în baza de date a agenţiei pentru ocuparea forţei de muncă în a cărei rază au 

domiciliul sau reşedinţa beneficiază de pachete personalizate de măsuri active prevăzute de 

Legea nr.76/2002 privind sistemul asigurărilor pentru şomaj şi stimularea ocupării forţei de 

muncă, modificată şi completată ulterior.  În primele 6 luni ale anului 2019, numărul 

persoanelor care au beneficiat de asistenţă pentru înregistrarea în evidenţă ca persoane în 

căutare de loc de muncă, în vederea asigurării protecţiei sociale privind acordarea 

indemnizaţiei de şomaj sau cuprinderea în măsuri active, a fost de 25607 persoane. 

Pentru mai multe informaţii despre activitatea AMOFM Bucureşti puteţi accesa site -ul 

instituţiei,  www.bucureşti.anofm.ro. 

(AGENŢIA MUNICIPĂLĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 


